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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Szijjártó Péter, külgazdasági és külügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Kikötő helyett ipartelep? Mit vásárolt a kormány 
Triesztben?" 

Tisztelt Miniszter Úr,

Ön nemrégiben bejelentette, hogy Magyarország egy 300 méter hosszú partszakasszal rendelkező,
32  hektáros  területet  vásárolt  meg  Trieszt  kikötőjében  31  millió  euróért,  60  éves  koncessziós
szerződés  keretében,  hogy  a  magyar  vállalkozások  innen  bonyolíthassák  le  tengeri
exporttevékenységüket.

A kormány nem adott ennél részletesebb tájékoztatást, ezzel szemben a kelet-adriai kikötőfelügyelet
közlése szerint, a terület nagy része két olasz cég, a Teseco és a Seastock, kisebb része pedig az
olasz állam tulajdonában volt. Az ingatlan jelenleg kihasználatlanul áll, olajfinomító működött rajta.

A HVG szakértőket megszólítva azt írja: „a magyar szállítmányozási szakma értetlenül áll a projekt
előtt. A tengeri export ugyanis szinte teljes egészében konténerizált: magyarországi telephelyükön a
cégek konténerekbe rakják az árujukat, majd elszállíttatják abba a kikötőbe, ahol a célországba tartó
konténerhajó horgonyoz – bárhol is  legyen az.  A Triesztben létesítendő terminál fizikailag nem
alkalmas nagy konténerhajók fogadására: partszakasza 300 méter hosszú, vize 13 méter mély. De
még  ha  fogadhatna  is  méretesebb  hajókat  a  magyar  terminál,  ahhoz  le  kellene  szerződni
hajótársaságokkal is, amelyek kegyeiért a kikötők kemény harcot vívnak, a magyar export pedig
alig számít valamit e cégek forgalma felől nézve.”

A fenti ügy tisztázása érdekében kérem, adjon részletes tájékoztatást a kormány által kikötőnek 
használni kívánt területről!

Tisztelettel,

Kocsis-Cake Olivio (Párbeszéd)


